


Urobil to
aj pre teba
Keď premýšľaš nad Kristom, kým
On je, a pocítiš tú lásku, ktorá je
vliata do tvojho srdca, chceš to
zvestovať aj iným. Musíš to
zvestovať aj iným, tvoje srdce chce
kričať: Urobil to aj pre teba. Zomrel
aj pre teba. Má život aj pre teba.
Chceš Ho mať?

Nie je dôvod, pre ktorý by si ťa mal
vziať ku sebe, ale vieš, že zaplatil
tvoj hriešny dlh. Vyvolil si práve
teba. Tá pravda je neprekonateľná.
Keď ťa tá láska uchopí, uvedomíš si,
že to nie je žiadna maličkosť, je to
mocné. Už nenesieš hriech, dávno je
pribitý na dreve. Nie sčasti, ale celý.
Si veľmi draho kúpený, to vieš, lebo
poznáš Ježiša. A preto povedz aj
iným: Urobil to aj pre teba.

V tvojom vnútri prebýva Duch
pravdy. On je tvojou smernicou. Boh
ti zasľubuje, že v danej chvíli, keď sa
rozhodneš hovoriť o ňom, bude s
tebou. Môžeš ísť s istotou, netrápiac
sa, lebo Jeho Duch ťa naučí, čo máš
hovoriť. Hovor Božiu pravdu - aký
veľký a nádherný je Boh, ktorý ťa tak
miloval, že dal svojho jednorodeného
Syna, aby si, ak veríš v neho,
nezahynul, ale mal večný život, a
preto povedz aj iným: Urobil to aj pre
teba.

Skutky apoštolov 4:29-31 - A teraz,
Pane, všimni si ich hrozby a svojim
služobníkom pomáhaj smelo
vyznávať Tvoje slovo, vystierajúc
svoju ruku, aby sa uzdravovania,
znamenia a zázraky diali menom
Tvojho svätého služobníka Ježiša. A
keď sa takto modlili, zatriaslo sa
miesto, kde boli zhromaždení, všetci
boli naplnení Duchom Svätým a
smelo hovorili slovo Božie.

Tatiana Valová



Editoriál

Zdá sa, že najhoršie pre celé
človečenstvo je čakanie, a predsa celý
život človek na niečo čaká. Naša
netrpezlivosť akoby bola vsadená
hlboko do nášho DNK. Keď niečo
chceme, chceme to mať hneď, ak nie
ihneď, aspoň v čase, ktorý sme si sami
určili. Keď pozorujem svoje trojročné
dievčatko, ktoré iba teraz začína
vnímať pojmy ako minulosť, terajšok
a budúcnosť, vidím, že keď niečo
chce, chce to mať ihneď a slovo
počkaj alebo nie ešte, nie teraz, o
chvíľku, neakceptuje ako odpoveď, aj
napriek tomu, že ju nikto tej
netrpezlivosti neučil. Je to v nás,
predsa doseplí to inak vyjadrujú,
buďto zjavne alebo iní to zase
skrývajú v sebe. U Boha čas hrá veľmi
dôležitú úlohu. Je to nástroj, za
pomoci ktorého učí svoje deti
mnohým veciam. Ponajprv byť
poslušným Jeho vôle, ponížiť svoje
srdce a svoje žiadosti posunúť ako
druhoradé a postaviť si na najvyšší
piedestál práve Jeho vôľu v Jeho čas,
a nie našu vôľu ihneď teraz.

Synonymom slova čakať je očakávať,
ktoré sa často vyskytuje v Biblii. Tí
však, čo očakávajú Hospodina,
dostávajú novú silu, ako orly stúpajú
na krídlach, budú utekať a neustanú,
pôjdu a nevyčerpajú sa. Iz.40:31
Zaujímavé je, aké je pre nás ťažké to
očakávanie. Výraz očakávať znamená
predpokladať niečo, počítať s
niečím, dúfať v niečo od niekoho
ochotu, láskavosť, pomoc; V našich
mysliach prebiehajú nasledovné
cestičky, keď niečo chcem, chcem to
ihneď, aby moja žaidosť bola
uspokojená a moja túžba srdca
naplnená, ale s Pánom to funguje inak.
Pán od nás požaduje, aby sme na
Neho očakávali vo všetkých
situáciách, a to počas každého dňa.
Keď čítame Jeho Slovo, robme to so
srdcom plným očakávania; keď ideme
na modlitbu, očakávajme na Pána, čo
On nám chce hovoriť; keď máme
vykonať nejaké rozhodnutie,
očakávajme na Pána, nech nám On
poradí, nedovoľme si byť vedení
vlastnými žiadosťami, ale naučme sa
očakávať na Hospodina. Iba vtedy,
keď budeme vo všetkom na každý deň
očakávať na Hospodina, vtedy
nadobudneme novú silu, budeme
bežať a neustávať a nebudeme
vyčerpaní, lebo On bude zdrojom
našich síl. Poďme so srdcom plným
očakávania vnoriť sa aj do tohto čísla
časopisu a nechajme Pánovi
prehovárať hlboko do našich sŕdc,
načúvajme Jeho hlasu.

manna
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Odkaz z neba
Ján siedmim cirkvám, ktoré sú v Ázii: Milosť vám a pokoj od toho, ktorý je, ktorý bol a ktorý
príde, aj od siedmich duchov, ktorí sú pred jeho trónom, a od Ježiša Krista, verného svedka,
prvorodeného z mŕtvych a vládcu nad kráľmi zeme. Jemu, ktorý nás miluje, oslobodil nás
svojou krvou od našich hriechov a urobil nás kráľovstvom, kňazmi svojmu Bohu a Otcovi:
Jemu sláva a moc na veky vekov. Amen. Hľa, prichádza v oblakoch a uvidí ho každé oko, aj tí,
ktorí ho prebodli. Nariekať budú nad ním všetky kmene zeme. Tak je. Amen! Ja som Alfa i
Omega, hovorí Pán, Boh, ktorý je, ktorý bol a ktorý príde, Všemohúci (Zjavenie Jána 1, 4-8).

Apoštol Ján, jeden z dvanástich učeníkov Ježiša
Krista, bol vyhodený na pustý ostrov Patmos
v Stredozemnom mori. Keď sa predstaviteľom
rímskej ríše nepodarilo skoncovať s ním v kotle
s vriacim olejom, rozhodli sa, že ho vypustia na
ostrov, na ktorom sa divá zver určite postará o neho,
ako čo bol už prípad s tisícami odsúdenými
predtým.
Avšak Boh mal plán, a nepriaznivé okolnosti využil,
aby cez Jána poslal prorocké posolstvo celému
ľudstvu. Toto posolstvo sa vzťahuje na niekoľko
tisícročí a dennodenne sa napĺňa pred našimi očami.
Mnohé z prorockých zjavení, ktoré sú zapísané
v poslednej knihe Biblie, sa naplnia v období, ktoré
je tesne pred nami.
Na ostrove sa mu zjavuje sám Pán Ježiš, vzkriesený
a oslávený, a posiela odkaz celému ľudstvu. Boží
odkaz sa začína slovami: ,,Milosť vám a pokoj".
Všemohúci Boh, Stvoriteľ celého vesmíru, jediný
nezávislý, ten, ktorý existuje a existovať bude bez
pomoci kohokoľvek, ľudstvu odkazuje: ,,Ja vám
prajem, žehnám a dávam to, čo ste si nezaslúžili.
Dávam vám milosť, a keď ju prĳmete, vtedy pokoj
naplní vaše životy". Som veľmi rád, že takúto
skúsenosť s Bohom zažili už milióny ľudí. Boh nie
je proti nám. Je za nás. Boh nemá záľubu v trestaní
a odsúdení človeka, ale má záľubu dávať milosť.
Praje nám dobre a dáva nam dobré, ktoré sme si
nezaslúžili. Ďaľej však závisí na každom
jednotlivcovi, či túto milosť prĳme, aby mu prinesla
opravdivý pokoj do života.
Ďalší, veľmi dôležitý, odkaz nachádzame v slovách:
,,Jemu sláva a moc na veky vekov. Amen". Boh, náš
Stvoriteľ, náš Otec a Pán Ježiš Kristus, si zaslúži
všetku slávu a moc. Jemu patrila sláva a moc v
minulosti, patrí mu dnes a bude mu patriť po celú
večnosť. Ľudia na zemi neustále hľadajú svoju slávu
a svoju moc. Odkaz z neba však znie: ,,Jemu patrí
sláva a moc na veky vekov". Všetko stvorenstvo
bolo stvorené k tomu, aby oslavovalo Boha.
Každému z ľudí Všemohúci dal dych života preto,
aby životom oslávil Boha. ,,Bojte sa Boha a dajte
mu slávu" je posolstvo anjela, ktorý v knihe
Zjavenia Jána letí nebom a hlása večné evanjelium.

Osláviť Boha je zmysel aj tvojho života.
Žĳeme v dobe, keď nás Boh nenúti dať mu slávu,
ale nám prikazuje, vyzýva nás a ponúka k tomu.
Vieme však, že čoskoro prichádza doba, keď sa
každé koleno bude musieť skloniť pred Pánom
Ježišom, a keď každý jazyk vyzná, že Ježiš je Pán,
na slávu Boha Otca. Žiaľ, pre milióny ľudí vtedy
bude navždy neskoro prĳať milosť a pokoj od Boha,
lebo to neurobili dobrovoľne. Dnes je čas uctievať
Všemohúceho, dať mu slávu a všetku moc a panstvo
v našich životoch. Keď Ježiša prĳímame
a vyznávame ako Pána svojho života, keď robíme
pokánie z našich hriechov a vyznávame ich Bohu,
keď sa podriaďujeme Božiemu slovu a poslušní sme
mu, keď konáme dobré skutky iným ľuďom, keď
náš jazyk hovorí vďaku Bohu, vtedy jemu dávame
slávu.
Prečo by sme Bohu mali dať slávu? Je to
z najmenej dvoch príčin. Ponajprv, kvôli tomu, kým
On je a potom kvôli tomu, čo pre nás urobil.
On je Všemohúci, ktorý je, ktorý bol a ktorý príde.
On je večný Boh, Stvoriteľ všetkého. On nemá
počiatok a nemá koniec. On je počiatok a On je
koniec všetkého. Je Alfa a Omega. ,,Lebo v ňom je
stvorené všetko, všetko, čo je v nebesiach i čo je na
zemi, viditeľné i neviditeľné... to všetko je stvorené
skrze neho i cieľom neho, a on je predovšetkým,
a všetko v ňom povstalo a stojí." Nech je jemu sláva
na veky. Nech všetko, čo má dych chváli
Všemohúceho. On je hoden slávy a chvály kvôli
tomu, kým On je.
Po druhé, je hoden slávy pre to, čo pre nás urobil.
Čo to Ježiš pre nás urobil, že si zaslúžil našu slávu?
Odkaz znie, že: nás miloval (miluje), oslobodil nás
a urobil nás...
Miluje nás. On miluje bez rozdielu každého
človeka, dobrého a zlého. Hoci hriešnici, za rozdiel
od ospravedlnených, nemajú Božiu priazeň, Božia
láska a milosť je stála a konštantná ku všetkým
ľuďom. My sme jeho dielom a miluje nás všetkých
od samého začiatku. Láska je jeho prirodzenosť.
Boh je láska.
Božie slovo hovorí: ,,Zjavila sa milosť Božia

perom kazateľa
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spasiteľná všetkým ľuďom." Sláva buď Bohu. Si už
prĳal (prĳala) Božiu milosť? Ona ešte stále na teba
čaká. Ak si v niečo môžeš byť istý a spoľahnúť sa
na niečo, je to Božia láska k tebe. Viac sa môžeš
oprieť na Božiu lásku, ako na moc všemohúceho
Boha. Boh povedal, že ťa miluje a Boh dokázal, že
ťa miluje. Dokázal to v Ježišovi Kristovi, keď
zomrel na golgotskom kríži vedľa Jeruzalema.
Zomrel tam na tvojom mieste. Zomrel tam aby...
Oslobodil nás svojou krvou od našich hriechov.
Boží spravodlivý zákon znie: ,,Odplata za hriech je
smrť" a ,,duša, ktorá hrieší, tá zomrie". Každý z
nás porušil Boží spravodlivý zákon. Hrešili sme a
zaslúžili sme si večnú smrť. Mali sme dlh voči Bohu
a hypotéka (dlžobný úpis) bola zapísaná na našu
dušu. Dlh voči Bohu, ktorý zapríčinil náš hriech,
sme nemohli odplatiť a hypotékou by sa aktivovala
večná smrť každej duše. Večný Boh, pretože nás
miloval, prišiel v ľudskom tele Ježiša Krista medzi
nás. On jediný spravodlivý zobral na seba vinu
celého ľudstva, stal sa hriechom namiesto nás.
Zobral náš trest na seba. Vina a dlh celého ľudstva
boli položené na Ježiša Krista. Svojou smrťou a
vyliatou krvou na Golgote, Pán Ježiš anuloval tvoj
mínus. On ťa oslobodil svojou krvou od tvojich
hriechov. Tvoj dlh je splatený, otázka je len, či
prĳmeš Bohom ponúknutú milosť a pokoj. Chceš,
aby hypotéka bola zmazaná? Tvoj mínus nebude
anulovaný, až kým neprĳmeš Božiu milosť dajúc
Bohu slávu a moc (panstvo) nad svojím životom.
Keď to spravíš, tvoj mínus bude anulovaný a
hypotéka zmazaná. Ale to nie je všetko. Z mínusa sa
nedostaneš, ani sa nemôžeš dostať len na nulu.
Dostaneš sa do plusu. Ježišova obeť, cez Božiu
milosť, ktorú prĳmeš, zmení tvoj mínus na plus.
Haleluja!
V pokračovaní čítame:
A urobil nás kráľovstvom, kňazmi svojmu Bohu a
Otcovi.
Boh tých, ktorí vierou prĳali Božiu milosť, a tým aj
pokoj do srdca, nielenže oslobodil od hriechu a
následkov minulosti, ale aj učinil niečím zvláštnym.
Posolstvo Svätého Písma je jasné: ,,Ale všetkým,
ktorí ho prĳali, dal právo a moc stať sa deťmi
Božími, tým, ktorí veria v jeho meno" (Ján 1,12).
Boh zo svojej milosti, svojou mocou, každého z nás
chce učiniť jeho dieťaťom. Božie deti nosia Boží
charakter a jeho povahu. Nosia v sebe večný život.
Deti Ježiša Krista sú deti kráľa a veľkňaza. Cez
nášho Pána Ježiša sme urobení kráľmi a kňazmi
nášmu Bohu. Prĳmi Ježiša ako Pána svojho života,
staň sa dieťaťom Božím. Staň sa kráľom a kňazom.
Božie zasľúbenia sú jasné: ,,Tí, ktorí dostávajú
hojnosť milosti a daru spravedlivosti, budú
kraľovať v živote skrze toho jedného, Ježiša Krista"
(Rimanom 5,17).
Odkaz Pána Ježiša znie: ,,Neboj sa, malé stádečko!
Lebo sa zaľúbilo vášmu Otcovi dať vám
kráľovstvo!” (Lukáš 12,32).
Ak si už prĳal Božiu milosť v Ježišovi Kristovi, ty
nie si viac hriešnik a dĺžnik. Si skrze toho, ktorý ťa
miluje, oslobodený od svojho hriechu a učinený
kráľom a kňazom. Si dieťa kráľa a dedič neba.
Ak si ešte stále neprĳal vierou veľkú Božiu milosť,

odpustenie hriechov a dar spravodlivosti, môžeš sa
teraz modliť takúto alebo podobnú modlitbu:
,,Všemohúci Bože, ktorý si, ktorý si bol a ktorý
prídeš,
chápem tomu, že potrebujem tvoju milosť a pokoj do
môjho srdca. Ďakujem, Pane Ježišu, že ma miluješ
a že si zomrel, aby si zaplatil aj môj dlh a aby si ma
svojou krvou oslobodil od hriechu. Ľutujem, že som
žil v hriechu. Prosím, odpusť mi moje viny. Dávam
ti slávu a všetku moc nad mojím životom. Ty si
odteraz môj Pán. Budem ti slúžiť a poslúchať ťa.
Prĳímam vierou tvoju milosť a prosím, urob ma
svojím dieťaťom. Vďaka ti, Pane Ježišu. Amen."
Ak si sa úprimne modlil(-a), verím, že Boh počul
a učinil to, o čo si ho prosil(-a).
Záver odkazu znie:
,,Hľa, prichádza v oblakoch a uvidí ho každé oko, aj
tí, ktorí ho prebodli. Nariekať budú nad ním všetky
kmene zeme. Tak je. Amen."
Božie Slovo je celkom jasné v tom, že Pán Ježiš
znovu príde na zem, a že bude sudcom všetkých
ľudí. Milióny ľudí budú plakať v ten deň. Žiaľ, pre
tých, ktorí neprĳali Božiu milosť a pripravené
spasenie, bude navždy neskoro. Čo by iné Boh mal
urobiť s človekom, ktorý neprĳme, odmietne, zľahčí
si, alebo pohŕdne takou veľkou milosťou? Boh ho
pošle preč od seba za celú večnosť a jediné miesto,
na ktorom Boh nebude, je ohnivé jazero, ktoré Boh
pripravil diablovi a jeho anjelom.
Odmietnuť také veľké spasenie je bláznovstvo.
Peklo je miesto rezervované pre bláznov. Nebuď
jeden z nich.

Vladimír Červeni
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Peklo ťa
chce späť

Krátku dobu pred ukrižovaním Ježiš bol v
Betánii u Šimona, takzvaného Malomocný.
Určitá žena, ktorá nosila so sebou nádobu
pravej a veľmi drahej nardovej masti, prišla
tiež do domu Šimona, pristúpila k Ježišovi a
vyliala mu na hlavu. Niektorí prítomní začali
hundrať na ten skutok medzi sebou s otázkou:
Načo bola tá strata masti? Tiež dali aj riešenie,
že sa to mohlo predať a peniaze rozdeliť
chudobným.

Po prvé, nezobrala cudziu masť, ale doniesla
svoju. Po druhé, aké súcitné srdcia pre
chudobných mali, ak by rozdelili chudobným z
cudzieho majetku.

Ty a ja sme boli v rovnakej pozícii a možno
sme si nie ani vedomí. Nie v pozícii ženy, ale
tých, ktorí sa pýtali, načo tá strata?

Po skončení bežných bohoslužieb,
evanjelizačného podujatia, biblického
semináru, mládežnického stretnutia, pracovnej
akcie na budove zhromaždenia, návšteve
chorých, modlitebnej hodine. Alebo po
vyprevadení hostí, finančnom príspevku na
zbor, návšteve nemocných, svedčení
nespaseným a čokoľvek by to bolo, čo si
urobil, ale mal si v sebe pocit: k čomu je toto
dobré?

Prečo ja toto robím a čo s tým časom, ktorý
som na toto všetko minúl? Čo ja vlastne z toho
všetkého mám? Po takých otázkach v mysli,
môžu nasledovať idey ako sú: Budem aj ja
sedieť ako ostatní, nepôjdem, neurobím,
nedám… Veď, pozri, nie je na nich žiadna
chyba. Žĳú svoj život, s nikým sa nehádajú.
Pekne sa pomodlia, zaspievajú a vrátia do
svojho domu, na svoju prácu.

perom kazateľa
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Nechyť sa do pasce. Je to satanova pasca,
do ktorej chytá tých, ktorí merajú iba
viditeľný výsledok svojej práce. Niet divu,
že tie ich výsledky sú priamo alebo
nepriamo vymerané filtrom materializmu.
Buď to prepočítajú koľko to stojí, koľko sa
mohlo zarobiť alebo koľko im bude chýbať.
Podobne ako tí, ktorí hundrali na tú ženu
ohľadne ceny tej masti, a pritom ich
nezaujímala ani tá žena, ani sám Ježiš.
Predpokladám, že kvôli cene tej masti žena
ukázala, akú hodnotu pre ňu má Ježiš, ale
som si istý, že nevedela, aký zmysel mal
sám skutok. Som si istý, že nemala
prepočítané, že čo za to dostane späť a
koľkým chudobným a bohatým to pomôže.
Pán Ježiš povedal, že to urobila k Jeho
pohrebu. Jeho pohreb bol jedna z
podmienok, aby ktokoľvek, chudobný a
bohatý, mohol zachrániť svoj život od
večnej smrti, pekla. Keď si alebo budeš v
pozícii: načo tá strata?, maj na pozore
nasledovné slová Matúša, ,,A odo dní Jána
Krstiteľa až doteraz trpí nebeské kráľovstvo
násilie, a tí, ktorí činia násilie, uchvacujú
ho.”

Posledný prorok starého zákona Ján, s
prímenom Krstiteľ, krstil krstom pokánia a
proroctvu o príchode Mesiáša dal záverečný
tón, keď vyhlásil, že po ňom príde ten,
ktorému nie je hoden odopnúť remienok na
obuvi. Ako tá žena, aj Ján nevedel, akú
cenu Ježiš má, ale vedel, že je
nevymerateľná. Tú cenu nezmenšil ani
Herodes, ktorý dal Jána sťať pre slovo,
ktoré mu kázal. A tak je to až dodnes,
nebeské kráľovstvo trpí násilie. Predstav si,

že Ján káže Slovo Herodesovi. Herodes
vydá rozkaz, aby Jána sťali. Ján, keď sa to
dopočuje, položí si otázku: načo tá strata?
Stratil som tam čas a teraz stratím aj život a
možno poslal odkaz Herodesovi, že to
predsa nemusí tak byť. Ján mal službu, pre
ktorú sa narodil a buď by ju aj násilne
vykonal, alebo by z nej vypadol. Áno,
mohol si povedať, že je to Herodesov
problém, a už keď ide o život, tak nechám
toho hriešnika v jeho hriechu. Vedomý
svojej smrti, Ján zostáva vo svojej službe a
násilne bojuje o svoje miesto v nebeskom
kráľovstve.

Ak len v tomto živote sa nádejeme na
Krista, vtedy sme biednejší od všetkých
ľudí, napísal Pavel veriacim v Korinte. V
dnešnej dobe motivační rečníci vyzývajú
svojich poslucháčov, aby zamerali svoj
pohľad do budúcnosti, by videli seba, kde
chcú byť. Žiaľ, ich chápanie budúcnosti
dosahuje len po fyzickú smrť. Je to pravda
Svätého Písma, aby sme hľadeli do
budúcnosti, aby sme mali jasnú víziu nielen
po smrť, ale až po Krista; aby nám bola
jasná hranica medzi dočasným a večným.
Pretože peklo sa neuspokojilo, že ťa
stratilo, ó, nie, peklo ťa chce späť. Peklo a
zahynutie sa nenasýtia. Nadmieru rozširuje
svoje hrdlo a roztvára svoje ústa nadmieru,
aby zožralo aj to, čo z neho vytrhol svojou
mocnou pravicou jediný Boh, Ježiš
Kristus.

Si si vedomý, že dni, ktoré si nepraješ,
prídu. Nádeješ sa, že ťa zaobídu, ale si
presvedčený, že prídu. Vtedy sa oddaj
svojmu Pánovi. On má kľúče smrti a pekla,
a keď sa Jemu oddáš, tvoja sila sa obnoví.
Buď triezvy a bdej, lebo tvoj protivník,
diabol, obchádza ako revúci lev a hľadá,
koho by zožral. Postav sa mu na odpor,
pevný vo viere, vediac, že tvoji bratia inde
po svete znášajú tie isté utrpenia. Buď
pevný a nepohnuteľný, rohojňuj sa vždycky
v diele Pánovom vediac, že tvoja práca nie
je márna v Pánovi.

Martin Širka ml.
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Stoj pevne
vo svojom povolaní
Kto bol Nehemiáš a prečo je on dôležitý v
Biblii?
Meno Nehemiáš znamená Jahve potešil (Boh
potešil). Už aj predtým, ako začneme čítať
knihu Nehemiáša, meno nam prezrádza, že
slová prinesú potešenie. Nehemiáš prináša
nádej a ešte viac od toho. Táto kniha nás učí,
ako prekonať ťažkosti a veriť Bohu tak, že nám
ukazuje Nehemiášov modlitebný život,
vodcovstvo a vernosť.

1. Muž, ktorý pochopil dôležitosť povolania
Obnova múrov je posledný historický záznam v
Starom zákone. Pozostatok izraelského národa
sa 70 rokov skôr vrátil, aby opravili chrám, ale
bez múrov, mesto nebolo ochránené pred
nápadmi. Ľudia, ktorí žili v meste bez múrov,
boli bez ochrany. Obnova múrov znamenala, že
Boh znova požehnal svoj národ. Dobré múry
znamenali ochrana pre národ a tvorili
spoločnosť.
Nehemiáš plakal, keď počul o zrúcaných
múroch a spálených bránach. On vedel, že bez
neopravených múrov sa ľudia budú báť človeka
a nie Boha. Keď počul tie zlé zvesti o múroch,
bolo to povolanie pre Nehemiaša, výzva
priniesť zmenu, ktorá oslávi Boha.
Nehemiáš bol človek, ktorý prĳal Božie
povolanie pre svoj život a spoznal Božiu vôľu.
Uvedom si, akým spôsobom Boh teba
povoláva, aby si urobil zmenu a aby si bol
hotový prĳať výzvu. Nedovoľ si, aby si bol
mimo Božieho povolania pre tvoj život.

2. Človek modlitby
Nehemiáš nám ukázal, ako sa modliť Bohu a
počúvať na Jeho odpovede. V prvej kapitole
trávi dlhý čas na modlitbe a postí sa, oslavuje
Boha. Vyznáva hriechy ľudu. Verí Božím
zasľúbeniam dané Mojžišovi, že obnoví svoj
národ. Prosí o úspech u kráľa Artaxerxa. Keď sa
ho kráľ opýtal, prečo je smutný, Nehemiáš,
predtým, ako dá odpoveď, sa modlí.

V druhej kapitole Boh dáva plán do
Nehemiášovej mysle (verš 12), a on hovorí
národu, že Božia ruka je s ním (verš 18). Toto
prinieslo výsledky, lebo národ začal pracovať a
dokončili dielo za 52 dní. Jeho modlitby
pokračujú počas celej knihy a ukazujú na jeho
poslušnosť a jeho vzťah s Bohom. Tak ako
Nehemiáš, aj my môžeme otvoriť svoje srdce v
modlitbe, všímať si požehnania, ktoré ukazujú,
že Boh má v nás záľubu a je na našej strane, a
poslúchať srdcom a mysľou na Jeho hlas. Tú
oblasť, ktorú dáš do Božích rúk, v tej oblasti
môžeš vidieť Božie požehnianie.

3. Trpezlivý a majúci nádej
Nehemiáš bol trpezlivý. Predtým, ako Boh dal
odpoveď na jeho prvú prosbu, modlil sa štyri
mesiace (1;1, 2;1). Neponáhľal sa, keď prišiel
do Jeruzalema, a dal si času, kým oznámil
ľuďom svoj plán. Trpezlive napomínal ľudí, aby
verili Bohu, a že Boh bude bojovať za nich a
pomôže im. Ukazoval príkladom na Izaiáša
40;31, že tí, čo očakávajú na Hospodina,
nadobudnú novú silu.

perom kazateľa
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Nehemiáš veril, že Boh ho použĳe na obnovu
múrov. Nikdy sa nepokúšal napadnúť svojich
nepriateľov, ale veril Bohu, že sa On o to
postará (6;14). V našom rýchlom instantnom
svete, keď každý chce všetko hneď, mali by
sme trochu spomaliť a očakávať na Boží
perfektný čas. Ver Bohu a očakávaj na Neho.
Nehemiáš spoznal Božie požehnania a priazeň
(2;8, 18) a zdieľal to s ľudom, aby im dal nádej.
My prinášame nádej ľuďom okolo nás, keď
hovoríme ako Boh pracuje v našich životoch.

4. Pripravený planer, pripravený plánovať
Nehemiáš vždy konal s múdrosťou. Keď sa kráľ
opýtal, ako môže pomôcť, Nehemiáš mu
povedal, že chce ísť do Jeruzalema a napočítal,
čo všetko potrebuje počas cesty. Vzal písma,
ktoré kráľ podpísal a cestou zozbieral všetko, čo
potreboval. Prišiel do Jeruzalema pripravený so
všetkým, čo potreboval pre prácu. Boh dáva
plán do jeho mysle (2;12).
Keď bol v Jeruzaleme, tri dni neoznamoval svoj
príchod ani dôvod prečo prišiel. Potom tajne v
noci preskúmal poškodenie múrov. Plán si
vyžadoval tímovú prácu, vytrvalosť, spoluprácu
a dôveru v Boha. Mali by sme si dať času pre
pozorné plánovanie a poslúchať na Božie
vedenie.

5. Veľký líder, ktorý inšpiroval pracovníkov
Nehemiáš hovoril ku všetkým ľuďom a
inšpiroval ich k práci. Zdelil sa s nimi o tom, že
kráľ je na ich strane a o tom, ako Božia ruka
bola s ním, a to motivovalo ľudí. Ich reakcia
bola, že hneď sa dali do práce. Nehemiáš ich
rozdelil do tímov po rodinách, aby pracovali na
rozdielnych častiach múra. Taktiež bol
modlitebne pripravený, keď opozícia naliehala z
vonkajšej strany.
Nehemiáš pracoval dostatočne dlho pre kráľa
Artaxerxa a získal múdrosť pre vodcovstvo. On
si dal cieľ obnoviť múry a uspel v tom. On
organizoval pracovníkov, nadhliadal prácu,
spravoval všetkým a bol pripravený na
každú výzvu.
Veľký líder je tiež aj sluhom a
rozumie ľuďom, ktorých vedie.
Lídri povzbudzujú a motivujú
iných tak, ako Nehemiáš to robil
neustále a hovoril ľuďom ako
dobre konajú prácu.

6. Žiadna prekážka nezastavila jeho prácu
Zakaždým, keď ich nepriatelia zastrašovali,
Nehemiáš sa modlil. On prehlasoval, že Boh
bude bojovať za nich. Hlavní nepriatelia žili
vôkol mesta a nechceli, aby múry boli
obnovené.
Nepriatelia skúšali rôzne taktiky, ale Nehemiáš
stál pevne vo svojom povolaní. Stojíš pevne vo
svojom povolaní a vo vízii, ktorú ti Boh dal?
Vysmievali sa mu a zastrašovali ho (4;1-6), ale
Nehemiáš sa modlil, ignoroval ich a pokračoval
s prácou.
Hrozilo, že nepriatelia zaútočia, tak sa národ
modlil a postavil stráž (4:8-15). Nehemiáš
pripomínal národu, aby sa modlili a urobil páry
tak, aby jeden mohol pracovať, kým ten druhý,
čo bol vedľa, stál pripravený pre boj.
Nehemiáš prekonal každú opozíciu a žiadna
prekážka nezastavila jeho prácu.
Národ za 52 dní obnovil múry, ktoré ležali
zrúcané 70 rokov.
Mali by sme sa na prekážky pozerať ako na
výzvy, ešte silnejšie pritlačiť, usilovať sa a veriť
Bohu.

7. Celkom a úplne zameraný na Boha
Cez túto knihu vidíme muža, ktorý je úplne
zameraný na Boha. Je nám príkladom ako
nasledovať Boha ešte viac a ešte silnejšie.
Nikdy si chválu nevzal pre seba, ale vždy
oslavoval a vyvyšoval Boha. Nehemiášov
modlitebný život ukazuje na človeka, ktorý
veril Bohu. Keď dokončili obnovu múrov,
vyhlásil, že národy vôkol nich si všimli, že Boh
im pomáhal (6:15-16). Niekoľkokrát Nehemiáš
prosil Boha, aby si ho pamätal po dobrom. Túžil
vyhovieť Bohu a chcel, aby Boh bol s ním a aby
si ho všimol.
Žiadosť, aby bol zapamätaný po dobrom sa
odráža aj v Ježišových slovách sluhom, ktorí
múdre používali talenty, ktoré im Boh dal
(Matúš 25), ,,Verný a dobrý sluha..."

Nasledujme Nehemiášov príklad a stojme
pevne vo svojom povolaní.

Robert Mamojka
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Buďme na pozore

V posledných časoch vidíme, možno viac
ako skôr, jednu veľmi efektívnu metódu,
ktorú nepriateľ používa proti nám, aby
nás zastavil a neutralizoval s cieľom, aby
sme sa stali neefektívni pre Božie
kráľovstvo. Jeho cieľ je, aby nám
zvýrazňoval to, čo nám svet môže
ponúknuť; najviac to môžeme vidieť v
médiách ako sa reklamy rozšírili na každé
voľné miesto, či na televízii, v novinách,
internete alebo v meste na akejkoľvek
prázdnej ploche. Sú to reklamy, ktoré
zápasia o tvoju pozornosť a všetci vieme,
že je cieľ, aby sme to niečo kúpili.

Pokým na reklame nie je niečo hriešne,
možno si myslíme, že nič zlé v tom nie je.
Avšak všimnime si na jednoduchom
príklade ako nepriateľ použĳe jednoduchú
reklamu, aby ťa zastavil v práci pre Boha.
Vidíš nové auto na reklame, na začiatku
sa ti páči, ale nemáš záujem. Neskoršie
reklamu zase vidíš na internete, na
bilborde, po meste a onedlho už na
internete sa pozeráš, čo to auto dokáže.
Vtedy sa už zrodila myšlienka v srdci, s
ktorou nepriateľ začal robiť a tým začal
zobúdzať ,,žiadosť očí”, pripomína ti to a
dáva žiadosť do srdca, ak sa tomu
dostatočne otvoríš. Nasledovný krok je,
že bude zobúdzať v tebe ,,chlúbnu pýchu
života” a dá ti do mysle ako si ťa všetci
všimnú, a podobné. A po niekoľkých
dňoch, rozmýšľajúc nad tým, príde
rozhodnutie: kúpim to. Je iba jeden
problém, nemáš na to dosť peňazí, a preto

budeš musieť viac hodín pracovať a
možno aj cez víkend dlhší čas, aby si
zarobil dostatočnú sumu peňazí. A tak
nevedome si sa stal otrokom žiadosti,
ktorú ti svet vložil. Budeš musieť tvrdo
pracovať pre to a po dlhom čase si to auto
kúpiš. Onedlho si uvedomíš, že si vložil
do toho veľa energie a času, aby si si to
auto kúpil, ale z hľadiska večnosti to
nemá žiadnu hodnotu. Teda zamenil si
svoj čas a energiu za niečo dočasné.

Pozrime sa na podobenstvo o štvorakej
pôde, a sústredíme sa na tretiu pôdu, kde
nám Ježiš viac hovorí na túto tému.

,,..zase posiaty do trnia je ten, kto čuje
slovo, ale starosť tohoto sveta a zvod
bohatstva udusuje slovo, a byva bez
úžitku.” - Mat 13:22

Vidíme, že na prvom mieste je starosť
tohto sveta tá, ktorá udusí ten Boží život v
nás. Preto si musíme pripomenúť slová
Pána Ježiša, keď povedal, aby sme sa
nestarali alebo netrápili o tie veci, ktoré
potrebujeme pre život, lebo s takými
vecami sa pohania zaoberajú a nám
zvýraznil, že Boh vie, čo všetko
potrebujeme. A potom nám dal jasné
prikázanie, čo nech robíme: ,,Hľadajte
najprv kráľovstvo Božie a jeho
spravedlivosť, a to všetko vám bude
pridané” (Mat 6:33). Teda riešenie, aby
starosť tohto sveta neudusila slovo, ktoré
je v nás je, aby sme najprv hľadali Božie
kráľovstvo a Jeho vôľu.

Nemilujte sveta ani vecí, ktoré sú na svete. Keď niekto miluje svet, nie je
v ňom lásky Otcovej. Lebo nič z toho, čo je na svete - žiadosť tela,
žiadosť očí a chlúbna pýcha života, nie je z Otca, ale je zo sveta.

1Jn 2:15-16

perom kazateľa
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Nasledovná prekážka je zvod bohatstva.
Inými slovami, môžeme povedať, že je to
láska voči tomu, čo svet ponúka a teda aj
túžba byť bohatý. Pavel jasne hovorí na
túto tému, keď v prvom liste Timoteovi
6:9 píše, čo sa stáva s tými, čo chcú alebo
túžia byť bohatí.

,,A tí, ktorí chcú byť bohatí, upádajú do
pokušenia a osídla a do mnohých žiadostí
nesmyselných a škodlivých, ktoré
pohružujú ľudí do záhuby a do
zatratenia.” - 1 Tim 6:9

Musíme si uvedomiť, že sa tento oddiel
Písma netýka iba bohatých, ale všetkých
kresťanov, lebo ide o túžbu v srdci, ktorá
nás môže zviesť, aby sme vkladali náš čas
a energiu do toho, čo je dočasné.
Všimnime si, že tu nehovorí toľko o tých,
ktorí sú bohatí, lebo pre nich napísal iné
usmernenie v 17. a 18. verši, kde
zvýrazňuje, aby tí, ktorí sú bohatí dobre
robili, bohatli v dobrých skutkoch a boli
štedrí. Ale nám Pán pripomína, aby sme
nezhromažďovali poklady na zemi, ale
aby sme zhromažďovali poklady v nebi,
lebo tam kde si zhromaždíme
poklad, tam bude aj naše
srdce (Mat 6:20).

Takže buďme na pozore, aby nás tento
svet neokradol o poklad, ktorý má
hodnotu vo večnosti. Aby sme neboli
zaslepení vecami tohto sveta, a tak zostali
bez úžitku pre Pána. Lebo príde čas, keď
Pán bude žiadať, aby sme každý jeden
vydali počet z toho, čo nám bolo zverené,
a práve preto buďme si istí, že to, čo
robíme a tie rozhodnutia, ktoré donášame,
sú v Božej vôli. Preto nech nám Pán
pomôže, aby sme sa nedostali do pasce
nepriateľa, kde budeme bežať, pracovať a
tratiť silu na niečo, čo je dočasné. A
zároveň neuvedomujúc si, že sme
chudobní v Bohu, podobne ako ten
lakomný bohatý človek, ktorý vystaval
veľkú stodolu, ale bol chudobný v Bohu
(Luk 12:21).

Vladimír Struhár
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Dlhý čas, až niekoľko rokov, na jednej ruke som
mala nejaký výrastok, niečo ako kurie oko.
Očakávala som, že po určitom čase zmizne, ale
nestalo sa. Zväčšovalo sa to, bolo červené a tvrdé
ako kamienok. Po určitom čase mi to začalo
vadiť, chcela som sa toho zbaviť, ale nĳaký
prostriedok, ktorý som naň použila, neúčinkoval.
Niekde hlboko v sebe som si hovorila, že Boh to
môže zmeniť, On to môže oddialiť odo mňa. Ale
bola to len myšlienka, s ktorou som vtedy nič
neurobila. Ako čas ubiehal, stále ma to viac
iritovalo, budoval sa vo mne odpor k tomu
a niekoľkokrát som povedala Bohu o tom
v modlitbe. Predsa, to nebola úprimná horlivá
prosba a nič sa nestalo. Neskôr som sa častejšie
modlila v tom smere, ale zostala som bez
odpovede. Až som prišla do bodu, keď som
jedného dňa pozrela na svoju ruku a povedala iba,
nech výrastok zmizne v Ježišovom mene!
A pokračovala som v každodennom živote. Ani
som si neuvedomila, kedy sa ten výrastok začal
zmenšovať, zmäkkol a onedlho celkom zmizol.
Okrem toho, že sa môžem radovať z Božieho
dotyku, vždy, keď sa pozriem na to miesto na
svojej ruke, pripomenie mi aj lekciu, ktorú ma
Boh cez to naučil.

Či nie smutné, že ako veriaci ľudia poznáme, čo
všetko máme v Kristovi, ale aj napriek tomu sa
s mnohými vecami, ktoré nám nepatria,
zhodneme a ideme ďalej. A síce vieme, že Boh
vie o všetkom, aj o tom, čo potrebujeme alebo čo
by sme chceli, aby urobil pre nás, predsa z Písma
vidíme, že Boh neodpovedá iba na samotnú
potrebu. Jakob 5:15 hovorí: „Modlitba viery
uzdraví chorého.“ Boh odpovedá na modlitbu,
a to na modlitbu viery. Amodlitba nie je iba
prosba... Na inom mieste Jakob zase hovorí, aby
sme sa poddali Bohu, SPROTIVILI sa diablovi
a vtedy utečie od nás. Máme právo sprotiviť sa
všetkému, čo diabol posiela do našej cesty
v Ježišovom mene, lebo Jemu je daná každá moc
na nebi aj na zemi. A tak, keby sme prosili
o čokoľvek v Jeho mene, náš nebeský Otec dá
nám. Len zostaňme v Ňom a žime víťazný život.

Jana Záhorcová

Máme právo...
svedectvo
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Ester 8:3 nám hovorí o tom, ako aj ďalej
prichádzala pred kráľa. Teda opakovane.

Ester sa neuspokojila s vlastnou pozíciou, lebo
vedela, že jej národ má zahynúť. Háman už
bol preč z jej života, ale následky jeho konania
boli prítomné v jej národe. Čakala ich
pohroma. A tak, smelo prichádza zasa pred
kráľa. Vo svojej prosbe hovorí: ak je správne,
čo si žiadam od teba... A plakala, prosila a
padla mu k nohám. Ona sa neuspokojila iba s
vlastnou záchranou. Prosila, aby odvrátil
pohromu, ktorú zosnoval Háman proti Židom.

Pamatáš si na deň, keď si bola zachránená? Od
hriechu, nepriateľa a smrti. Koľkokrát si
odvtedy prišla pred Kráľa, aby si Ho prosila za
svoj národ? Za svojich príbuzných, susedov,
spoluobčanov, národ, v ktorom žĳeš?
Koľkokrát si plakala za nich, prosila a padla
ku Kráľovi k nohám? Kým si to pripomínaš,
sledujeme príbeh o Ester aj ďalej.
Kráľ Ahasvér vo svojej zapečatenej listine
dovolil Židom v každom meste, aby sa
zhromaždili a zničili tých, ktorí ich sužovali.
Čo dokázalo byť v priazni kráľa.

Ďalej čítame, že Židia sa dožili svetla, radosti,
veselosti a pocty. V každom meste mali
hostiny a sviatok. Kvôli tomu, že Ester aj ďalej
prichádzala pred kráľa.

Si v kráľovstve, prichádzaš aj ďalej pred
Neho, aby zastavil pohromu, ktorú nepriateľ

satan prichystal tvojim doma? Tvojim
susedom? Tvojim kolegom? Tvojmu národu?
Alebo spokojne si užívaš priazeň pre seba.
Kým o tom pouvažuješ, sledujeme príbeh o
Ester aj ďalej.

Židia zažili slobodu a radosť, mali sviatok.
Okrem toho, pridali sa k nim mnohí z národov
z tých krajín, lebo doľahol na nich strach pred
Židmi. V súčasnom svete by sme povedali
wow! Ale my zvoláme Haleluja!

To dokázalo jej opakované prichádzanie pred
kráľa. To dokáže naše prichádzanie pred Kráľa
kráľov! Nielenže môžeme vplývať na
záchranu mnohých z našich, ale môže to mať
vplyv naširoko-naďaleko! Haleluja! Sláva
Kráľovi kráľov, každá úcta a múdrosť Jemu
pre Jeho predivné meno, v ktorom je spása pre
každého!

Spomenuli sme si na deň vlastnej záchrany.
Patríme do kráľovstva nebeského. Užívame si
priazeň Kráľa Ježiša. Sme v bezpečí. Náš
národ hynie. Nepriateľ satan mu schystal
pohromu. Náš Kráľ Ježiš ho zničil. Avšak
následky sú hrozivé pre tých, ktorí nie sú v
kráľovstve. Prichádzajme aj ďalej pred Kráľa.
Prinesie to ľuďom okolo nás radosť, veselosť,
slobodu, sviatok spásy. A ešte mnohí sa k nim
pridajú.

Anna Pintírová

A Ester
prichádzala
aj ďalej
pred kráľa

milé čítanie pre ženy
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Otázka znie, ako sa na to díva Boh a aké to má
následky v ďalšom manželskom spolužití?

To, ako sa dvaja mladí budú správať
v predmanželskom období, závisí od ich
zodpovednosti a svedomitosti, ale aj od výuky
rodičmi doma, pastormi v cirkvi, učiteľmi na
mládežníckych kempoch... Inak si kresťanská
mládež bude brať príklad a inšpiráciu
z rôznych médií, od svojich vrstovníkov vo
svete a zo všeobecnej globálnej kultúry
dnešnej doby. Dnes sa vo svete už len
zdriedkavo stretneme s názormi, že je správne
vojsť do manželstva v cudnosti (sexuálnej
mravnosti, zdržanlivosti a čistote). Sú
považované za staromódne a obmedzené.

Preto, ak sa o tom málo, alebo vôbec nehovorí,
mladí kresťania ľahko môžu byť oklamaní a
ľahkovážne vklznúť do hriešnej a
protibiblickej praxe sexuálneho spolužitia pred
manželstvom.

Biblia nás prísne napomína a priamo vyzýva
k čistote v oblasti sexuality: 1 Kor 6:13b: „No
telo nie je pre smilstvo – je pre Pána a Pán pre
telo.“ 1 Kor 6:18-20: „Varujte sa smilstva!
Každý hriech, ktorého sa človek dopustí, je
mimo tela. Kto však smilní, hreší proti
vlastnému telu. A vari neviete, že nepatríte
sebe, ale že vaše telo je chrámom Svätého
Ducha, ktorý vo vás prebýva a ktorého máte
od Boha? Boli ste draho kúpení. Oslavujte

teda Boha vo svojom tele.“ Židom 13:4

„Manželstvo nech majú všetci v úcte
a manželské lôžko nech je nepoškvrnené, lebo
smilníkov a cudzoložníkov bude súdiť sám
Boh.“ Boh je prísny na tieto mimomanželské
hriechy ako je cudzoložstvo a smilstvo.

Nevinnosť a čistota, ktorú si manželia prinesú
do svojho manželstva sú najkrajším
a najvzácnejším darom, ktorým sa vzájomne
obdarujú. Je obrazom vzťahu cirkvi – nevesty
a jej ženícha – Krista: 2 Kor 11:2: „...a
zasnúbil som vás jednému mužovi, aby som vás
odovzdal Kristovi ako čistú pannu.“

Sobáš oprávňuje k spolužitiu, nie láska alebo
zamilovanosť

Podľa Božieho plánu, sexuálne spolužitie má
byť znakom manželského zväzku, uzavretého
pred Bohom, požehnaného Bohom
pomazanými a osvedčenými služobníkmi
a inými svedkami. Len sám Kristus vo
sviatosti manželstva dáva právo na to, aby sa
muž a žena stali jedným telom a žili spolu.

Ale, veď sa milujeme! Čo je na tom zle, ked
spolu spíme? – povedia niektorí. Práve
niektoré z vlastností lásky opísanej v 1 Kor
13:4-7 sú trpezlivosť a zdržanlivosť! Láska sa
vie zdržať od púhych pudov a trpezlive čakať
na deň sobáša. A potom je tu aj prestúpenie
Božích prikázaní. Boh stvoril človeka vrátane

Predmanželská
čistota

kresťanská rodina

Čistota pred manželstvom je zriedkavo predmetom diskusií, či už v
domácnostiach alebo v cirkevných zboroch. Je toto téma, o ktorej sa
zdráhame hovoriť, a pritom je tak naliehavo potrebná, pretože čoraz viac
mladých ľudí sa rozhoduje sexuálne spolu žiť ešte pred uzavretím
manželstva.



14
jeho sexuálnej sféry. Keď nám dal 6. a 9.
prikázanie, urobil to pre naše dobro a ony sa
nevzťahujú iba na dobu starozákonnú. Hriech
nečistoty a bludu bude hriechom až do konca.
A v posledných časoch sa iba stupňuje.

V predmanželskom vzťahu je dôležitejšie
budovať si duchovný charakter skôr, ako
pestovať zovňajšok, ktorý často navodí
k sexuálnym túžbam. Nenadarmo apoštol Peter
vyzýva ženy, aby ich krása nespočívala v ich
zovňajšku, ale v ich budovaní charakteru
a duše, ktorého cieľom je ovládať svoje túžby,
a nie byť nimi ovládaný. Aj muži dnešnej doby
by sa mohli zamyslieť, či to neplatí aj pre nich
tiež.

Láska a sexualita nie sú identické. Láska hľadá
dobro toho druhého, aj keď to nie je ľahké.
Skutočná, agape láska môže jestvovať iba
medzi manželmi, ked sa dvaja vo vzájomnom
spolužití dostatočne spoznajú. Ak je zrelá, sex
prestáva byť najdôležitejší. Obetuje sa, nie je
egoistická a nehľadá iba naplnenie svojich
túžob. Správa sa úctive k opačnému pohlaviu.
Sexualita je iba jednou, aj keď dôležitou,
časťou vzťahu medzi manželmi a je
vyjadrením manželskej lásky, kým sexualita
môže fungovať aj bez lásky, čo nie je Božím
zámerom.

Niekedy si mladí ľudia popletú zamilovanosť
s láskou. Ani tie nie sú identické, i ked
zamilovanosť má svoje miesto a význam
v predmanželskom období. Zamilovať sa do
osoby opačného pohlavia znamená prepoznať,
že táto osoba sa mi páči, zdá sa mi, že mi bude
zodpovedať, a cítim sa dobre v jej prítomnosti.
Ak sa mladý kresťan modlí za svojho
budúceho manželského druha, Boh mu daruje
schopnosť prepoznať ho tým, že sa doň
zamiluje. Čím ďalej, tým viac sa mu páčia
jeho spôsoby, gestá, spôsob zaobchádzania,
rozprávania, obliekania, úsmev... A vtedy je
najmúdrejšie občas si zosadiť ružové okuliare
a pozerať sa aj čistým a triezvym pohľadom,
zhliadnuť aj všetky iné kvality tej osoby, aby
nedošlo k pomýleným predstavám o nej. Len
po triezvom zvážení treba vykročiť do
bližšieho zoznamovania sa. Pravdaže, aj
náprotivok musí svojím spôsobom odpovedať
a zamilovanosť musí byť obojstranná.

Tento stav zamilovanosti podporujú aj rôzne
hormóny, ktoré sa aktivujú pri stretnutí osoby,
ktorá sa nám páči. Pohlavné hormony

vytvárajú sexuálny pud, ktorý je rovnako silný
ako pud sebazáchovy. A tu prichádza aj
k nebezpečenstvu, lebo ten pud je prítomný
vždy, ked sú dvaja spolu, a vtedy treba
vynaložiť úsilie, aby sa mu nepodľahlo. Kvôli
tomuto silnému pudu máme v Biblii
zapásaných tak mnoho výstrah, ako sú:
,,Utekaj pred smilstvom, zdržuj sa od smilstva,
vyhýbaj sa tomu, daj si pozor, poslúchaj
radu...“ atď. Pavel apoštol radí mladému
Timoteovi: ,,Utekaj pred mladíckymi
žiadosťami, ponáhľaj sa však za
spravodlivosťou, vierou, láskou, pokojom
spolu s tými, čo z čistého srdca vzývajú Pána.“

Niekedy si mladí dovoľujú spolu praktikovať
rôzne intimity. Aj intímne správanie a dotyky
patria do nedovolených praktík pred
manželstvom, nie iba súlož. 1. Kor 7:1-2:
,,...dobre je, ak sa muž nedotýka ženy. Aby sa
však zabránilo smilstvu, nech má každý svoju
ženu a každá nech má svojho muža.“ Teda,
všetky tieto veci patria iba do manželstva, nie
vopred, ani mimo neho.

Aké sú následky smilstva?

1. Dnes aj mnohí psychológovia radia mladým
určitú skúšobnú dobu spolu žiť, aby skúsili, či
im to spolu klape, alebo nie. Život ale ukázal,
že následky takejto praxe sú zdrvujúce.
Zistené je, že viac ako 50% takýchto vzťahov
stroskotalo. Nezískali tým nič, iba nadarmo
utratili čas, ktorý mal poslúžiť na spoznávanie
svojich duchovných kvalít. Namiesto toho, aby
rástli v láske, dovolili, aby sa rozmohla vášeň
a žiadostivosť. Oni sa domnievali, že je to
láska, no náruživosť ukázala svoju pravú tvár
vtedy, keď sa skutočný spoločný život
dožadoval obetí a zriekania. Vtedy vzťah
stroskoce, ľudia sú zranení a zneschopnení pre
pravú lásku.

Totižto, všetko, čo sa buduje na hriechu, rúti sa
a spôsobuje veľkú bolesť. Práve preto, keď
Boh prikázal: ,,Nezosmilníš!“, chránil lásku.
Nie, žeby nám zbraňoval lásku a pôžitok, ale
preto, aby nás zachoval pre lásku, aby ju vášeň
a žiadostivosť nezničili. Boh nám tým
odkazuje: ,,Neupádajte do hriechu, lebo on
zničí to, čo je krásne a sväté!“

2. Ďalší negatívny následok predmanželského
spolužitia sa vzťahuje na tých, ktorí súložia
s vtedajšími a napokon sa zosobášia s inými
partnermi. Z Biblie sa dozvedáme, že každá
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zmluva bola zapečatená krvou. Tento princíp sa
vzťahuje aj na zakladanie manželstva. Keď
dievčina prvýkrát súloží, nastane krvácanie. Aj
u mužov pri prvom sexuálnom styku dochádza
ku krvácaniu, hoci len v malej, mikroskopickej
miere. A to je znak, že tá dievčina a mladík
urobili zmluvu krvou na celý život. Viazaní sú
krvou! Tá zmluva sa už nesmie narušiť, lebo
oni sú teraz jedným telom.

Hoci sa dnes už deň oficiálneho sobáša až tak
nerešpektuje, manželská zmluva môže byť
zapečatená krvou až po uzatvorení manželstva.
Ef 5:31-32: ,,Preto človek zanechá otca i matku
a pripúta sa k svojej žene. A tí dvaja budú
jedným telom.“

3. Sex pred manželstvom spôsobuje pocit viny
a hanby. Ľudia, ktorí ho praktikujú, mávajú
obťažené svedomie ešte kým to robia za
slobodna a potom aj v manželstve. Vedia, že
nerobia dobre a že sa Boh na to hnevá (Kol
3:6). Keď už v manželstve sú, namiesto toho,
aby uvoľnene konzumovali spoločný intímny
život, ohláša sa svedomie a upomína ich na
dobu, keď využívali nedovolený sex. Hriech si
vždy prichádza po svoju daň. Zistené je, že
následkom takýchto výčitiek svedomia, až 50%
žien trpí frigídnosťou. Niektoré manželské páry
pre tú príčinu sa začnú zle cítiť, vzájomne sa
obviňovať, odcudzia sa a nakoniec môže dôjsť
až k rozvodu.

4. Napokon, keď manželia dospejú do starších
rokov, doby, v ktorej majú poúčať svoje
dospievajúce deti, ako majú čestne a čistotne
žiť, ako to budú robiť? Bude to ťažké, keď aj
sami majú poškvrnené svedomie. Pravdaže,
opravdivé pokánie vždy má miesto v životoch
a srdciach tých ľudí, ale následky a rany
v srdciach zostávajú.

Zachovajme si čisté srdcia, a potom si môžeme
s Pánovou pomocou zachovať aj čistotu tela.
Hriech sa rodí v srdci, a z neho potom
vyplývajú aj telesné hriechy. Naša snaha o
čistotu sa dotýka každého aspektu našej bytosti
a toho, kým sme: naše myšlienky a pocity,
postoje a motívy, vzťahy, správanie, slová aj
skutky. Ježiš nazýva ľudí, ktorí majú čisté srdce
blahoslavenými (Mat 5:8).

Anna Andrášiková

Aj intímne správanie
a dotyky patria do

nedovolených praktík
pred manželstvom, nie

iba súlož.
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Čínania vybudovali jednu z najznámejších
stavebníctiev vo svete, dnes takzvaný Čínsky
múr. Tento múr je dlhý až 6.700km, budovaný
v priebehu od 15. do 17. storočia, široký 5-8m.
Údajne astronauti hovoria, že je ho možno
vidieť voľným okom z mesiaca. Silná stavba,
ktorá mala za úlohu ochrániť Čínaňov od
nepriateľa, v tom čase od mongolského
národa. Síce tento silný múr, ako prekážku,
bolo takmer nemožne zdolať, v priebehu sto
rokov sa nepriateľom podarilo až trikrát
vpadnúť medzi čínsky národ. Dôvod, prečo sa
im toto podarilo, nebol ten, že bol slabý múr,
ale že nepriateľom sa podarilo dať úplatok
armáde a na ľstivý spôsob ich presvedčiť, aby
ustúpili pred nimi. To, čo pochopili vedúci
čínského národa bolo, že na ochranu od
nepriateľa nestačí len silná stavba, ale aj silný
charakter. Môžeš mať silný múr, ale ak máš
slabý charakter, nemôžeš zvíťaziť.

Žĳeme v čase internetu a sociálnych sietí.
V čase, kde sa ľudia snažia ukázať
v najlepšom svetle, kde spoločnosť sa
posunula ďalej a niekedy sa zdá, akoby ľudia
chceli vybudovať a predstaviť seba ako tento
Čínsky múr. Silní, pevní, viditeľní zďaleka,
ale keď príde testovanie charakteru, vtedy sa
vlastne spoznáva koľko sme silní a z akého
materiálu sme zrobení.

Silný a pevný charakter nie je zrodený cez
noc, ale je budovaný rokami. Je to vyhranená,
statočná, pevná povaha. Je to konať správnu
vec, keď ťa nikto nevidí. Najlepší návod na
správny charakter je Slovo Božie. Tam
pochopíš, že sa nejedná len o teba, ale aj o
ľudí, ktorí sú vôkol teba. Jozef, nachádzajúc sa
v žalári, v najnižšom bode svojho života,
možno si myslel, že sa viac nedostane von, a
predsa pomáhal ľuďom vôkol seba. A prišiel
prielom a prišlo vyslobodenie. Mnohých ľudí
stretneme, ktorí sa nazývajú kresťanmi, ale
všetko, čo ich zaujíma sú oni sami a ich cieľe.
Keď sa začneš správať k ľuďom vôkol seba
ako ku sebe a svojim, vtedy nastane prielom v
tvojom živote a zažĳeš vyslobodenie. Jozef
neminul cieľ, pretože pomáhal ľuďom, ale
naopak, dosiahol cieľ, lebo mal vybudovaný
správny charakter. A práve tam ho aj
vybudoval, na tmavých miestach žalára, aby sa
mohol stať z neho silný vodca, ktorého
potreboval nielen Egypt, ale aj svet. Nepohŕdaj
malými začiatkami, ale buď silný a pevný a
premýšľaj o zákone Hospodinovom dňom a
nocou a vtedy sa podarí tvoja cesta a budeš
mať úspech, hovoril Boh Jozuovi. O koľko
viac spoznávame Boží charakter, o toľko viac
chápeme, koľko máme ísť napred a upevňovať
si svoje povolanie.

Dávid Mamojka

CHARAKTER SILNEJŠÍ
AKO ČÍNSKY MÚR
Preto sa tým viac usilujte, bratia, upevniť svoje povolanie a vyvolenie.
Keď to budete robiť, nikdy sa nepotknete.
2.Petrova 1.10
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V dnešnej dobe egoizmu mnohé manželstvá
fungujú tak, že každý očakáva len naplnenie
vlastných túžob a potrieb. Dávanie a obetovanie
seba s cieľom dobrého pre svojho druha, je často
prítomné len na začiatku vzťahu, ba mnohokrát
ani vtedy. Aj medzi kresťanov sa vie vkradnúť
sebeckosť, niekedy aj v prípade modlitby, ktorá
je často obrátená len na vlastné potreby. Stromie
Omartian však vo svojej knihe Moc
manželkiných modlitieb ukazuje na vzácnosť
času venovaného v modlitbe pre svojho manžela.
Sú to chvíle, keď manželka zabúda na seba
a pred Boha prináša potreby svojho manžela.
Modlitba naozaj funguje! Je to jednoduchá, ale
veľmi účinná zbraň proti nepriateľovi.
Zároveň je to nástroj, vďaka ktorému Boh
nielenže, mení manžela k lepšiemu, ale
predovšetkým mení modliacu sa manželku.
Kniha prostredníctvom tridsať kapitol radí,
v ktorých oblastiach života každý manžel
modlitby uvíta. Manželka sa môže modliť za
jeho prácu, financie, ochranu, zdravie,
otcovstvo atď. Stormie Omartian v knihe
uvádza množstvo praktických príkladov
z vlastnej skúsenosti alebo zo skúseností
manželských párov, ktoré pozná. Je to teda
podložené svedectvami, ktoré určite každú
čitateľku povzbudia, že i do jej manželstva
prídu odpovede na modlitby. V neposlednom
rade sú tu uvedené mnohé verše z Biblie.
Božie Slovo je tým najdôležitejším zdrojom
našej viery, a tak, keď si v ňom
pripomenieme Božie pravdy, určite nás to
posilní, aby sme využívali možnosť
predstúpiť pred trón Božej milosti a prosili
o potreby nášho manžela. Prečítajme si
teda túto knihu a dovoľme aby nás
inšpirovala k nesebeckému dávaniu seba
v modlitbe. Výsledky sa určite dostavia.

Ruth Petrášová

O knihe Stormie Omartian:
Moc manželkiných
modlitieb
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zaujímavosti

Ľudia sa plavili loďou a zrazu loď narazila na niečo, a stroskotala. Všetci prežili stroskotanie, ale
boli ďaleko od pobrežia a bolo treba plávať. Začali plávať a jeden sa unavil po 50m, iný po 70m,
zase niekoľkým sa podarilo aj 100m doplávať a ten najmocnejší doplával 50m od pobrežia a už
ďalej nevládal. Všetci prežili stroskotanie lode, ale nikto nemohol doplávať na pobrežie a začali
tonúť. Bezohľadu koľko doplávali, predsa nebolo dosť, aby si zachránili životy. Zrazu sa zjavil
niekto na vrtuľníku a spustil povraz k tým ľuďom a jedného za druhým vytiahol hore a prepravil ich
na pobrežie. Všetci boli zachránení. Nie pretože dobre plávali, ale pretože ich zachránil ten v tom
vrtuľníku.

Ježiš je pre teba a pre mňa ten vo vrtuľníku. Bezohľadu aký som dobrý a ako viem „plávať“, predsa
to nie je dosť, aby som dosiahol večný život. Nikto a nič nemôže človekovi ponúknuť večný život,
iba Ježiš Kistus. Kristus je ten jediný Záchranca a Spasiteľ, ktorý nás môže zachrániť a doviesť do
večného života.

Čokoľvek urobíme v živote, nestačí nám, aby sme sami doplávali na pobrežie večnosti. Preto je
nevyhnutné chytiť sa Ježiša a svoju dôveru vkladať iba v Neho. Nie je nevyhnutné iba chytiť sa
Ježiša, ale je potrebné o Ňom hovoriť aj iným, aby každý, kto uverí v Neho nezahynul, ale mal
večný život. Bez Ježiša sa nedá prežiť.
Kresťanstvo je, ako keď jeden žobrák nájde pekáreň, ktorá dáva chlieb a hneď uteká povedať aj
ostatným žobrákom, nech i oni idú s ním do tej pekárne a budú mať hojnosť. Kázanie Ježiša je
podobné tomu. Ten, kto Ho prĳal, by mal hovoriť aj ostatným, nech idú s ním k tomu, ktorý ich
nakŕmi tak, že budú sýti.

Dan Tomášik

S Ježišom
a nĳako inak

Plávaš?
Chop sa Ježiša.
Jedine s Ním
prídeš na pobrežie.
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Rimanom 13:8 Pavel píše: ,,Nebuďte nikomu nič
dlžní, krome navzájom sa milovať." Zdá sa to byť
samozrejmé, že sa navzájom máme milovať, ale keď
sa pozrieme na naše skutky, myšlienky, postoje,
očakávania, vidíme, že používajúc metaforu dlhu -
dlžníka, ako našej pozície v láske, že sa nesprávame
ako dlžníci lásky, ale skôr ako jej veritelia. Zavolám
ťa na kávu, očakávam, že sa mi ozveš a že
nasledovný raz ty pozveš mňa; dal som ti dar 50 eur
z akejkoľvek príležitosti, očakávam od teba
najmenej toľko; pozval som ťa na svadbu a usadil
dva rady od mladomanželského stolu, očakávam, že
budem pozvaný na tvoju svadbu s podobnou
,,úctou”. Úmyselne napočitujem tieto až
(tragi)komické príklady, ktoré sú často našou
skúsenosťou na ten alebo onen spôsob, ale zároveň
ilustrujú skutočnosť, že v týchto situáciách máme
skôr postoj veriteľa ako dlžníka, pretože očakávame,
že sa naša ,,pôžička – investícia” vráti. Nie zriedka
takýto postoj zachovávame aj k najbližším ľuďom,
deťom, rodičom, manželovi, manželke, ,,pretože ja
takto – čakám od teba toto.”
Nielenže sme nie veritelia lásky, ale keď milujeme,
nie sme ani v pozícii toho, kto ,,má na to právo”, v
zmysle, že ak chcem, môžem to urobiť, ak nie, tak
nie, je to na mne. Taký postoj mali zákonníci a
farizeji, ktorí príkaz, aby ctili rodičov, zamenili za
svoje právo, a tak čokoľvek by dobré urobili svojim
rodičom, pokladali to za dar Bohu (Mat.15:1-5).
Ľudia, ktorí takto vnímajú lásku, často ju pokladajú
za výsledok svojej zbožnosti, pripisujú ju svojmu
,,veľkému srdcu” a svojho správneho vzťahu s
Pánom, a vidia seba akoby vyššie – duchovnejšie,
od tých, ku ktorým sa znižujú, aby ich obdarovali
svojou dobrotou a láskou.
Jediný správny postoj v tejto veci je: som dlžník
lásky, a nie je to periférna záležitosť, pretože tento
postoj vyplýva z jedného z najdôležitejších faktov v
našom vzťahu s Bohom a to je naše vykúpenie
obeťou Krista. Ako vykúpení, už nie sme svoji,
hovorí Písmo, a ako takí, vždy, keď dávame –
milujeme, nedávame a nemilujeme zo svojho, a
samým tým ne-máme na základe čoho očakávať, že
nám hocikto niečo dlhuje, a má tým pádom to vrátiť.

Láska sa takto stáva našou povinnosťou – dlhom,
naším privilégiom (nie privilégiom tých, krorých
milujeme) a zároveň, pokora napĺňa naše vnútro,
vediac, aký dlh a na aký spôsob Kristus pre nás
zaplatil.
V práve je to tak, že keď zaplatíte cudzí dlh, stávate
sa novým veriteľom dlžníka, ktorého dlh ste
vyplatili.
,,Lebo takto hovorí Hospodin: Zadarmo ste sa
predali a tak ani nebudete vykúpení za peniaze”
(Iza. 52:3). Po vykúpení náš život patrí Bohu a jeho
život v nás má prejavovať a žiariť tu rovnakú
milosť, ktorou žĳeme, voči všetkým ľuďom, s
veľkou pokorou, ktorá sluší hriešnikovi, ktorého
hriech je odpustený. Pán akoby nám ukazoval na
každého nášho dlžníka alebo dlžníka vôbec
(hriešnika) so slovami, ktorými Pavel píše
Filemonovi: ,,A jestli ti niečo ukrivdil alebo ti je
niečo dlžný, pripočítaj to mne” (Fil. 1:18). Aj to je
na mojom kríži. Milujte svojich nepriateľov...
(Matúš 6:44 a nasledovne) ,,...nakoľko ste to učinili
jednému z týchto mojich najmenších bratov, mne ste
učinili” (Mat. 25:40), ako inak znejú tieto slová,
keď máme na ume všetko povedané. Pavel toto
dobre vedel a pri všetkej svojej práci vidí seba ako
dlžníka (Rim 1:14), ako najmenšieho (1Kor. 15:9,
Ef 3:8) a svoju službu a obete považuje za milosť,
ktorá mu je daná od Boha a ochotne ju koná s takým
postojom (Ef. 3:8, 1 Kor. 15:10, Rim 1:15).
Uvažujeme takto? Vidíme seba ako dlžníkov alebo
ako veriteľov lásky, ktorým patrí odplata, uznanie,
vďačnosť? Ako takých, ktorí sú privilégiom pre
ľudí, ktorí nás obklopujú, či lepšie, ako
privilegovaných ľuďmi, ktorých máme a ktorý nás
obklopujú? Ako takých, ktorí požadujú ,,lepší život,
štandard” alebo ako takých, ktorí sú vďační za
každý kúsok jedla, odevu alebo čokoľvek iného,
pretože nám nič nepatrí, a predsa nám Boh všetko
dáva?
Majúc tieto veci na ume, vidím, že sa musím v
mnohých veciach meniť, a ty?

Branislav Mučaji

Dlžníci alebo
veritelia lásky

na zamyslenie
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Kristína
Mamojková

Ó, satan! Znovu sa stretávame. Áno, poznáš ma,
mnohokrát si mi hovoril a ja som ťa vypočula.
No tentokrát poďme si vymeniť úlohy. Tentokrát
ja budem hovoriť a ty budeš poslúchať!
Chcem ti povedať niekoľko vecí, nech to máš na
jasno raz za navždy.
Myslel si si, že môžeš zvíťaziť nado mnou. Dúfal
si, že ma budeš mať pre seba. Skúsil si mnoho
vecí v mojom živote. Skúšal si rozčarovanie,
depresiu, bolesť, chorobu, dokonca až smrť.
Poslal si smrť do môjho života, a to nie iba raz,
ale trikrát. A chápem, keď niekto chce získať
pozornosť, pokúsi sa urobiť všetko, aby ju dostal.
Ale uhádni!
Ja viem, že predo mnou je víťazstvo! Musím ti
povedať, že si si zvolil nesprávnu osobu!
Zdá sa mi, že zabúdaš jednu vec – číslo tri nie je
číslom porážky. Vlastne, je to číslo víťazstva!
Pamätáš si muža menom Ježiš? Samozrejme, že
si pamätáš. Veď je to tvoj najväčší nepriateľ.
Ale vieš čo, ten istý Ježiš je môj najväčší Priateľ!
Ty si sa pokúsil presvedčiť Ho, aby sa poklonil
pred tebou, trikrát. A čo sa stalo? Zlyhal si! Ale to
ti nestačilo, tak si skúsil so silnejšou vecou.
Poslal si smrť do Jeho života. Zabil si Ho. Ježiš
bol v hrobe tri dni, ale potom ťa znova porazil a
vstal z mŕtvych. A hovorím ti to, pretože viem,
keď si to urobil Jemu, pravdaže si to urobil aj
mne, pretože je mojím najlepším Priateľom. Ale
ešte jedno viem! Ak sa víťazstvo stalo v Jeho
živote, víťazstvo sa stane aj v mojom živote!
Po troch smrtiach v mojom živote, ja viem, že
Ježiš ťa porazil. A moje víťazstvo sa blíži, ja v to
verím! Myslel si si, že ma urobíš tou, ktorá
prehráva. Ale jediný, ktorý v tomto všetkom
prehral, si vlastne ty. Myslel si si, že si zvolím
slúžiť ti, a že s tebou budem mať život plný
hojnosti. Nesprávne znova! Radšej si volím život
s ťažkosťami a skúškami, ale s Ježišom, ako život
užívania s tebou. Lebo jediná vec, ktorú mi ty
môžeš dať, je vždy porážka.
Ale Ježiš, ó, Ježiš mi dal víťazstvo nad mojím
strachom, nad mojimi zlyhaniami, nad mojimi
beznádejnými okolnosťami, nad mojou chorobou.
A dnes ti hovorím, odstúp odo mňa!
Nikdy sa neskloním pred tebou. A budem si voliť
Ježiša znovu a znovu, vždy! Môžeš skúsiť tvoje
najlepšie v mojom živote, ale aj tak Ježiš vždy
bude moje číslo jeden. Nezabúdaj, že aj Ježiš
bude skúšať Jeho najlepšie v mojom živote, a to
Jeho najlepšie je vždy lepšie ako tvoje najlepšie.
Zlyhal si nad mojím životom, nepodarilo sa ti! A
chcela som nech to vieš, satan!

A budem si
voliť Ježiša
znovu a

znovu, vždy!

na zamyslenie
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Milatka Petrovičová

Zdravá rodina, zdravý zbor, zdravá
spoločnosť.
Je vždy ľahšie budovať, keď dostaneš
smernice od skúsených ľudí. Touto ideou
vedený už piaty rok bol usporiadaný kemp pre
manželské páry a uskutočnilo sa stráviť
víkend v spoločnosti ľudí ochotných prĳať a
zdeliť si skúsenosti, ktoré budujú dobrý vzťah
v manželstve, rodine, priateľstve.
Tohtoročný kemp mal tému Ktorým jazykom
rozpráva tvoj partner?
Hosť kazateľ Michal Ďurík dovolil Duchu
Svätému, aby ho použil a preniesol na nás
myšlienky o piatich jazykoch lásky, ktorými
ľudia komunikujú.
Slová povzbudenia
Kvalitne strávený čas
Dary lásky
Prejavy priazne v láske
Dotyk
Svedkami sme toho, že o vzťahu s niektorými
ľuďmi povieme, že si rozumieme, vskutku
naše srdce rozumie jazyku lásky, ktorým
rozpráva. Čo urobiť, keď náš partner
nerozumie nášmu jazyku lásky a my
nechápeme jeho jazyk lásky? 50% manželstiev
sa ukončí vyhláškou: „Nerozumeli sme si.
Necítil/a som sa štastný/á a milovaný/á v
našom vzťahu!“
Čo sa stane s láskou po zosobášení sa, po
niekoľkých mesiacoch alebo roku?

Odpoveď na túto, a podobné otázky, leží v
jednoduchom výroku:
NEROZUMIETE JAZYKU LÁSKY SVOJHO
PARTNERAAON NEROZUMIE VÁŠMU
JAZYKU LÁSKY.
Nemôžete budovať obohacujúci vzťah s
niekým, ktorého jazyk nerozumiete. Dobrá
správa je tá, že Vaše manželstvo nemusí
krachovať a nemusíte ani ďalej žiť vo
frustrujúcom, prázdnom vzťahu so svojím
partnerom, jednoducho, môžete sa naučiť
jazyk lásky svojho partnera. Vyžaduje to obeť.
Tak, ako by nebolo ľahko naučit sa taliansky
alebo čínsky jazyk, ale hodno je obete. Na
konci prednášok svedčila som slzám radosti zo
spoznania, kde sídli problém
nedorozumeniam.
Ďakujem Bohu v mene Pána Ježiša za dobrotu
a milosť, že umožnil, aby sa uskutočnil tento
kemp, lebo viem, že po tom víkende mnohé
manželské vzťahy rozkvitnú a rozšíria vôňu
lásky a novej nádeje. Čo môže byť krajšie ako
svedectvo, že tam, kde človek viac nevidel
nádej, Boh zalial dažďom Svätého Ducha a
nádej štastného, obohacujúceho manželstva z
ruín začala prenikať.
Ak potrebujete s niekým sa porozprávať
ohľadom Vášho manželstva, urobte to. Diabol
prichádza, aby zničil a zahubil, ale Ježiš dáva
nový zmysel. Vždy môžeš začať odznovu.

aktuality

Kemp pre
manželské páry 2019
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Darko Širka

Každý človek sa potrebuje porozprávať, či to
bol malý chlapec, alebo starec, potrebuje si
zdeliť svoju myšlienku, prežitie alebo
rozhodnutie, ktoré urobil. Čítajúc Slovo Božie,
spozoroval som ľudí, ktorí tiež mali potrebu
povedať niečo niekomu. A práve v Matúšovi v
9. kapitole verše 20-21 hovoria: ,,Vtedy
znenazdania odzadu pristúpila k nemu istá
žena, ktorá dvanásť rokov trpela na krvotok. A
dotkla sa obruby jeho rúcha.Povedala si totiž:
Ak sa dotknem čo len jeho rúcha, ozdraviem."

Tato nemocná žena urobila rozhodnutie vo
svojom srdci a potom vo svojich mysliach, a
akoby vyslovila, že keď sa len dotkne
Ježišovho rúcha, bude uzdravená. Ona sa to
rozhodla možno ešte doma, keď počula, že
niekto bol uzdravený. A držala si to
rozhodnutie. Vôkol Ježiša bol veľký dav ľudí a
môžem si predstaviť, koľko úsilia musela
vynaložiť táto žena, aby sa dotkla podolka
Ježišovho rúcha. Istotne bol prach na zemi,
ľudia ju možno udreli nohou, ale táto žena
povedala sebe, že ak sa dotkne rúcha
Ježišovho, bude to dosť pre ňu. Pridala k tým
slovám vieru a z Ježiša vyšla moc, ktorá ju
uzdravila. Koľkokrát si bol v danej situácii, že

si si povedal: takto to spravím? Na každý deň
urobíme mnohé rozhodnutia, ale potrebné je
rozhodnúť sa a povedať si: toto chcem od
Boha. No často nám zachýba viera. Jedno
tvoje správne rozhodnutie môže zmeniť tvoju
budúcnosť na lepšie. Aby si prišiel po cieľ, vo
svojom rozhodnutí často bude nepriaznivá
situácia, v akej sa ocitla aj táto nemocná žena.
Ona padla na kolená, aby sa dotkla rúcha. Keď
sa začneš vystierať za Ježišom, posilňujem ťa,
aby si najprv padol na kolená pred Ním a začal
hľadať Jeho prítomnosť. Tam boli ľudia, ktorí
povedali: a čo táto žena robí na zemi?
Nevedeli, že ona urobila rozhodutie a
vystierala sa za cieľom. Ty sa nestrachuj, ak ti
ľudia vôkol teba povedia nech nerobíš také
veci. Nedaj sa zastaviť. Urob dnes
rozhodnutie, povedz si v sebe, že pôjdeš s tým
rozhodnutím do konca. Ježiš očakáva tvoje
rozhodnutie. A skôr, než spozoruješ, Ježiš sa
dotkne teba. Jeden Ježišov dotyk mení život z
koreňa. Vyzývam ťa, zvoľ si ísť za Ježišom.
Ježiš vedel, že sa ho žena dotkla vtedy, aj keď
ostaní ľudia nevedeli. Ježiš čaká na teba.

teen

Potrebné je
povedať
sebe




